
Do końca lipca ponownie może-
my zdecydować, czy część na-
-szej składki emerytalnej trafi 
do ZUS, czy do OFE. Po ogło-
szonych ostatnio planowanych 
modyfikacji w systemie emery-
talnym warto zastanowić się nad 
zmianą. Choć brzmi to dziwnie, 
wybierając OFE, nareszcie sta-
niemy się właścicielami swoich 
pieniędzy. Rząd naliczy nam 
jednak za to wysoką prowizję, 
wynoszącą aż 25%.

Do końca lipca trwa okienko 
transferowe między ZUS a OFE. 
Możemy zdecydować, czy część 

(2,92% wynagrodzenia brutto) 
naszej składki emerytalnej ma 
trafiać do ZUS czy do OFE. Do-
tychczas zainteresowanie tą opcją 
było niewielkie. Od kwietnia zło-
żono tylko ok. 70 tys. wniosków. 
Nie powinno to dziwić, gdyż nie-
zależnie od tego, czy wybraliśmy 
ZUS czy OFE, i tak nie mogliśmy 
dysponować zgromadzonymi tam 
pieniędzmi. Z planowanych zmian 

OFE czy ZUS? Miesiąc na podjęcie  
decyzji dotyczącej emerytury

www.7dni.com.pl              facebook.com/tygodnik7dni
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Zatrzymany przez CBA
Znany częstochowski 
biznesmen, kojarzony 
przede wszystkim  
ze sportem lotniczym 
(mistrz świata w 
lataniu precyzyjnym), 
wieloletni szef często-
chowskiego, a ostatnio 
polskiego Aeroklubu, 
działacz partii prawico-
wych – Włodzimierz 
S. został zatrzymany 
przez CBA.

Prokuratura Krajowa 
wydała w tej sprawie ofi-
cjalny komunikat:

„Mazowiecki Wydział 
Zamiejscowy Departamen-
tu do Spraw Przestępczości 
Zorganizowanej i Korupcji 
prowadzi śledztwo dotyczą-
ce m.in. przyjmowania ko-
rzyści majątkowych przez 
osoby pełniące funkcje pu-
bliczne w Narodowym Cen-
trum Badań i Rozwoju. 

Postępowanie to dotyczy 
również powoływania się 
na wpływy i podjęcie się  
pośrednictwa w załatwieniu 
korzystnych decyzji admi-
nistracyjnych w instytu-
cjach państwowych oraz sa-
morządowych w zamian za 
korzyści majątkowe. Cho-
dzi o przestępstwa m.in. z 
art. 228 par. 3 i 5 kodeksu 
karnego oraz z art. 230 ko-
deksu karnego.

Postępowanie to prowa-
dzone jest wspólnie z funk-
cjonariuszami Centralnego 
Biura Antykorupcyjnego 
Delegatura w Rzeszowie.

W ramach tego postę-

powania w dniu 05 lipca 
2016 roku na polecenie pro-
kuratury funkcjonariusze 
CBA dokonali zatrzymania 
trzech osób:

– Krzysztofa K., byłe-
go dyrektora Narodowego 
Centrum Badań i Rozwoju,

– Krzysztofa K., członka 
zarządów i rad nadzorczych 
szeregu spółek związanych 
z przemysłem chemicznym, 
drzewnym oraz budownic-
twem,

– Włodzimierza S., pre-
zesa Aeroklubu Polskiego.

Zatrzymanym zosta-
ną przedstawione zarzuty 
popełnienia przestępstw: 
przyjęcie korzyści majątko-
wej znacznej wartości (art. 
228 par. 3 i 5 kk), przekup-
stwa urzędnika i przyjęcia 
korzyści majątkowej lub 
osobistej przez urzędnika w 
związku z pełnieniem funk-
cji publicznej (art. 229 par. 
1 kk i art. 229 par. 4 kk).

Obecnie trwają czynno-
ści procesowe z udziałem 
zatrzymanych w miejscu 
ich zamieszkania. Na po-
lecenie prokuratury funk-
cjonariusze CBA wykonują 
też czynności procesowe w 
siedzibie Narodowego Cen-
trum Badań i Rozwoju, Ae-
roklubu Polskiego, Polskiej 
Agencji Żeglugi Powietrz-
nej, Wydziale Inżynierii 
Politechniki Warszawskiej 
oraz szeregu podmiotów 
gospodarczych. Czynności 
te mają na celu zabezpie-
czenie materiału dowodo-
wego na potrzeby prowa-
dzonego śledztwa.

Po przesłuchaniu za-

trzymanych w charakterze 
podejrzanych zostaną pod-
jęte  decyzje co do ewentu-
alnego zastosowania wobec 
nich środków zapobiegaw-
czych”.

Zaledwie w styczniu tego 
roku środowiskiem sportów 
lotniczych wstrząsnęła afe-
ra w Aeroklubie Polskim. 
Prezes, Włodzimierz S. 
wydał wówczas oświadcze-
nie o tym, że Zarząd wraz 
z Sekretarzem Generalnym 
stwierdzili narażenie ma-
jątku Aeroklubu Polskiego 
na uszczuplenie i możliwe 
fałszowanie dokumentów 
przez główną księgową Ka-
tarzynę S. Prawdopodobnie 
w ciągu trzech lat przelała 
z firmowego na prywatne 
konto ponad milion zł. O 
ujawnionych nieprawidło-
wościach na rachunkach 
bankowych AP została 
powiadomiona stołeczna 
policja. Funkcjonariusze 
zajmujący się walką z prze-
stępczością gospodarczą z 
warszawskiej Ochoty, po 
wykonaniu czynności ope-
racyjnych i procesowych, 
zatrzymali księgową AP 
Katarzynę S., zabezpieczy-
li dokumentację księgową 
i komputery. 36-letnia ko-
bieta została przesłuchana 
i doprowadzona do proku-
ratury, gdzie już usłyszała 
zarzuty.

Wobec Katarzyny S. za-
stosowano policyjny dozór, 
grozi jej do 10 lat pozba-
wienia wolności.

No cóż..., sensacja goni 
sensację...

 Renata R. Kluczna
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wynika, że pieniądze z OFE zosta-
ną przekazane Polakom. Ozna-
cza to, że każdy, kto będzie miał 
pieniądze w OFE, stanie się ich 
właścicielem. Będzie mógł je w 
dowolnym momencie wypłacić. 
Niestety nie zostanie nam prze-
kazana cała kwota zgromadzona 
na koncie w OFE, a jedynie 75%. 
Pozostałe 25% trafi do Funduszu 
Rezerwy Demograficznej (FRD). 
Oznacza to, że jeśli ktoś posiada w 
OFE jednostki o wartości 10 000 
zł, dostanie 7 500 zł.

Teoretycznie żeby uniknąć tej 
konfiskaty, można zdecydować 
się na przekazanie pieniędzy z 
OFE do ZUS. W praktyce będzie 
to jednak oznaczało, że wszystkie 
„nasze” pieniądze od razu zostaną 
wydane. ZUS pokryje z nich eme-
rytury innych osób, którzy obec-
nie otrzymują takie świadczenia. 
Na naszym koncie pojawi się na-
tomiast suma wirtualnych pienię-
dzy, których tak naprawdę nie ma. 

Unikniemy jednak konfiskaty 
25% naszych oszczędności eme-
rytalnych. Mamy więc niecały 
miesiąc na podjęcie bardzo trud-
nej decyzji.  red.
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Restauracja 
pod Ratuszem

Częstochowa, Al. NMP 45 
(plac Biegańskiego, piwnice Ratusza)

tel. 516 032 037

www.restauracjapodratuszem.eu
kontakt@ restauracjapodratuszem.eu

KUCHNIA STAROPOLSKA I KUCHNIE ŚWIATA, CATERING
pn.-pt. danie dnia, dowóz gratis od 15 zł

śniadania i obiady biznes-owe, wyjątkowo bogaty wybór trunków
PRZYJĘCIA OKOLICZNOŚCIOWE, BANKIETY, SPOTKANIA BIZNES-OWE

TRANSMISJE SPORTOWE

OCIEPLANIE  
BUDYNKÓW
TEL. 881 507 760

Odsprzedam 
piasek 

budowlany 
dobrej jakości 
tel. 605 918 362   

SERWIS KOMPUTEROWY

516-452-138

Wymiana matryc LCD / LED
Gniazda zasilania, USB

Czyszczenie laptopów
Naprawa płyt głównych

Reballing / wymiana układów BGA

SKUP  SPRZEDAŻ  NAPRAWA 

Sobieskiego 13
Częstochowa

Wójt Gminy Lelów informuje, że w Urzędzie 
Gminy Lelów przy ul. Szczekocińskiej 18 zostało 

wywieszone do publicznej wiadomości ogłoszenie 
o przetargu nieograniczonym 

na sprzedaż nieruchomości położonych 
w Drochlinie oznaczonych numerami 

ewidencyjnymi 1718/1 o pow. 0,0031ha i 1718/2 
o pow. 0,4269ha. Ogłoszenie dostępne 

na stronach www.biplelow.pl i www.lelow.pl



„Przeczytałem Państwa 
artykuł z 18 lutego 2016 r. 
odnośnie budowy pawilonu 
przy Al. NMP 49. Wyrok 
Wojewódzkiego Sądu Ad-
ministracyjnego w Gliwi-
cach znałem. Nie wiedzia-
łem natomiast, że inwestor 
wycofał wniosek o pozwo-
lenie na budowę.

Zastanawia mnie nato-
miast kilka spraw:

- w zeszłym tygodniu 
została w końcu skoszona 
trawa,

- 28 czerwca zostały 
wbite i zalane cementem 
słupki pod ogrodzenie. 
Spodziewam się, że niedłu-
go działka zostanie ogro-
dzona siatką,

- doszły do mnie infor-
macje, że właściciel dział-
ki wypowiedział umowę 
ZGM-owi i mieszkańcy nie 
będą mieli możliwości par-
kowania.

Chciałbym prosić aby-
ście Państwo zajęli się te-
matem, bo chyba zaczyna 
się coś dziać w sprawie bu-
dowy.

Czytelnik”.

Rzeczywiście, coś jest 
na rzeczy, Dwa dni temu w 
siedzibie ZGM doszło do 
spotkania przedstawiciela 
inwestora z mieszkańcami. 
Lokatorzy bloków sąsiadu-
jących z inwestycją nie zga-
dzają się na postawienie im 
przed oknami tzw. Galerii 
Śródmiejskiej, której spora 
część będzie miała przezna-
czenie handlowe (w budyn-
ku planowany jest również 
market).

- Bardzo zaniepokoiła 
nas sprawa grodzenia tere-
nu przez inwestora. Poza 
tym ustawiono bramę na 
pilot. Na ostatnim spotka-
niu dowiedzieliśmy się – co 

naszym zdaniem jest skan-
daliczne, że jeśli chcemy 
parkować samochody na 
własnym parkingu przed 
blokiem, musimy za te 
miejsca zapłacić 100 zł na 
miesiąc, za każde miejsce. 
Zresztą już dziś nie mo-
żemy tam podjechać ze 
względu na ogrodzenie i 
zamykaną bramę. Chyba po 
prostu zajmiemy parkingi 
innych bloków... Jak to jest 

możliwe, że miasto oddało 
nasze parkingi, na budowę 
których my wyłożyliśmy 
własne pieniądze? - pyta 
kobieta uczestnicząca w 
spotkaniu.

Mieszkańcy nie zamie-
rzają złożyć broni i zapo-
wiadają kolejne pozwy 
przeciwko budowie galerii.

- Nikt, niczego z nami 
nie uzgadnia, ani miasto, 
ani inwestor. O sprawach, 

które bezpośrednio nas 
dotyczą dowiadujemy się 
pokątnie i z plotek. Jestem 
ciekaw, czy niebawem nie 
zablokują nam chodnika 
przed klatkami schodowy-
mi i dojścia do bloku. A 
może też zaczną brać od nas 
opłaty za chodzenie? Wła-
dze miasta zamiast pomóc 
mieszkańcom, wspierają 
inwestora i mu kibicują. 
Mimo ogromnych trudności 

nie poddamy się, będziemy 
walczyć o swoje prawa – 
mówi młody mężczyzna po 
spotkaniu w ZGM.

Redakcja „7 dni” wy-
stąpiła do magistratu o 
wyjaśnienie kwestii dla 
mieszkańców niejasnych. 
Czekamy na odpowiedzi.

Do tematu z pewnością 
powrócimy.

 Renata R. Kluczna

Mieszkańcy powinni 
nauczyć się latać
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Kilka dni temu do naszej redakcji przyszedł list w 
sprawie planowanej inwestycji przy Alei 49. Na ten 
temat pisaliśmy już cztery lata temu. Na działce 
będącej kiedyś własnością miasta, później spółki 
miejskiej – Agencji Rozwoju Regionalnego, obec-
nie nieśmiało rozpoczynają się prace budowlane,  
w miejscu w którym ma powstać tzw. Galeria Śród-
miejska. Mieszkańcy okolicznych bloków od wielu 
miesięcy toczą bój z inwestorem i próbują zabloko-
wać inwestycję.

KONTYNUACJA TEMATU
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Redakcja „7 dni”, w imie-
niu mieszkańców, zapyta-
ła MPK o to, w jaki sposób 
miejska spółka zamierza roz-
wiązać problemy ze swoim 
taborem.

Nie wsiadaj z tyłu 
z biletem papiero-
wym

Pytania do MPK o brak 
kasowników:

* Mieszkańcy Często-
chowy skarżą się na brak 
kasowników na bilety jed-
norazowe w tylnych czę-
ściach autobusów. Czy dy-
rekcji MPK znany jest ten 
problem?

* Prosimy o wyjaśnienie, 
co ma zrobić pasażer, np. 
autobusu linii 13 wsiada-
jący w dni targowe z przy-
stanku przy rynku na Za-
wodziu, kiedy to wsiadając 
tylnymi drzwiami nie ma 
możliwości przeciśnięcia 
się do przodu autobusu, by 
skasować bilet jednorazo-
wy?

* Czy MPK zamierza w 
najbliższym czasie zamon-

tować kasowniki na bilety 
jednorazowe w tylnych czę-
ściach autobusów?

* Jaki jest koszt monta-
żu jednego kasownika na 
bilety jednorazowe?

Odpowiedź MPK:

„Miejskie Przedsiębiorstw 
Komunikacyjne informuje, 
że do tej pory nie było zgło-
szeń od pasażerów skarżą-
cych się na brak zamonto-
wanego kasownika biletów 
papierowych w przednich 

częściach autobusów. Nie 
było również zgłoszeń, ani 
skarg pasażerów na brak 
kasownika w tylnej części 
autobusów. MPK w Często-
chowie Sp. z o.o. systema-
tycznie prowadzi wymianę 
taboru autobusowego. W 
nowo zakupionych autobu-
sach montowane są kasow-
niki dwu-funkcyjne, które 
służą zarówno do biletów 
jednorazowych, jak i do bi-
letów elektronicznych. Do 
końca roku MPK zamierza 
kupić 40 sztuk nowych au-

tobusów, w których też będą 
kasowniki dwu-funkcyjne. 
MPK w Częstochowie Sp. z 
o.o. nie zamierza inwestować 
w stary tabor, który wkrót-
ce zostanie wycofanych z 
eksploatacji. Koszt zakupu 
jednego kasownika na bilety 
jednorazowe wynosi około 
2.500 zł netto. Należy jed-
nak doliczyć do tego koszty 
pracy.”

Bez słuchawek 
ani rusz

Pytania i odpowiedzi 
MPK o hałas emitowany 
przez autobusy hybrydo-
we:

Ile autobusów hybrydo-
wych obsługuje pasażerów 
miasta Częstochowa?

„Dzienna ekspedycja ta-
boru na linie komunikacyjne 
w Częstochowie wynosi 120 
sztuk, w tym autobusów hy-
brydowych wyjeżdża od 20 
do 28 sztuk.”

Czy zarządowi MPK 
wiadomo, że mieszkańcy 
skarżą się na głośną pracę 
tychże autobusów?

„Zarząd MPK w Czę-
stochowie Sp z o.o. posiada 
wiedzę, że są skargi związa-
ne z głośną pracą autobusów 
hybrydowych.”

Czy MPK Częstochowa 
posiada wiedzę, ile decybeli 
generuje na zewnątrz każ-
dy z autobusów, w chwili, 
gdy stoi na przystanku oraz 
wówczas gdy się porusza?

„Tak, MPK w Częstocho-
wie posiada wiedzę na temat 
emitowanego hałasu na ze-
wnątrz autobusu. Zgodnie z 
udzieloną homologacją, na 
postoju autobus hybrydowy 
emituje hałas na poziomie 
77 dB, natomiast w czasie 
jazdy emituje hałas na po-
ziomie 94 dB. Dopuszczalne 
natężenia poziomu hałasu dla 
pojazdów z zapłonem iskro-
wym zgodnie z dziennikiem 
ustaw nr 32 poz.262 wynosi 
98 dB.”

Czy MPK Częstochowa 
posiada wiedzę, ile decybeli 

emituje każdy z autobusów 
hybrydowych – wewnątrz?

„Tak, MPK w Częstocho-
wie Sp. z o.o. posiada wiedzę 
na temat emitowanego hałasu 
wewnątrz autobusu. Poziom 
hałasu na jaki narażony jest 
kierowca podczas pracy nie 
przekracza wartość  dopusz-
czalnych na jego stanowisku 
pracy.”

Czy MPK Częstochowa 
przedsięwzięło jakieś czyn-
ności, np. techniczne, by 
ograniczyć hałas autobu-
sów hybrydowych?

„Zarówno MPK w Czę-
stochowie jak i producent au-
tobusów nieustannie pracują 
nad ograniczeniem emitowa-
nego hałasu.”

Zapewne odpowiedzi 
MPK nie usatysfakcjonują 
mieszkańców Częstochowy. 
Dowiedzieliśmy się z nich, 
że miejski przewoźnik nie 
zamierza ułatwić życia pasa-
żerom, którzy niefrasobliwe 
wsiedli tylnymi drzwiami do 
zatłoczonego pojazdu z bile-
tem w wersji papierowej. Je-
śli szczęście dopisze, to być 
może uda im się przecisnąć 
do kasownika zamontowane-
go tylko z przodu autobusu i 
nie wpaść w szpony kanara.

Odpowiedzi o hałaśliwych 
hybrydach też nie mogą ni-
kogo zadowolić. 77 decybe-
li, które emituje w postaci 
hałasu autobus hybrydowy 
na postoju i aż 94 decybele 
w czasie jazdy, to zdecydo-
wanie zbyt dużo dla naszych 
uszu. „Żaden mieszkaniec 
Unii Europejskiej nie powi-
nien być narażony na hałas o 
poziomie zagrażającym jego 
zdrowiu lub jakości życia” - 
mówi  dyrektywa 2002/49/
WE. Sięgnijmy więc po wie-
dzę encyklopedyczną. 70-85 
decybeli może stać się przy-
czyną uszkodzenia słuchu. 
85-130 decybeli to hałas 
szkodliwy dla zdrowia, unie-
możliwiający rozumienie 
mowy nawet z odległości pół 
metra, możemy słuch stracić 
całkowicie. Niestety MPK 
nie podzieliło się z nami 
wiedzą, jaki hałas występuje 
wewnątrz autobusów hybry-
dowych. Być może jest on 
jeszcze większy...?

Niezależnie od tego, czy 
częstochowskie MPK otrzy-
mywało skargi od miesz-
kańców (hałas autobusów 
hybrydowych), czy też nie 
(brak kasowników na bilety 
jednorazowe) – nic się nie 
zmieni.

 Renata R. Kluczna
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Podziemny 
Salon Prasowy: 
czym są 
spółdzielnie 
mieszkaniowe?

Mimo upałów, na 
ostatnim Podziemnym 
Salonie Prasowym „7 
dni”, frekwencja oka-
zała się nie najgorsza. 

Dominującym te-
matem były problemy 
członków spółdzielń 
mieszkaniowych z te-
renu Częstochowy. Z 
sali padło pytanie, czy 
możliwa jest likwida-
cja, teoretycznie tylko 
działających na zasa-
dach spółdzielczych, 
reliktów minionej epo-
ki. Od chwili przemian 
ustrojowych w naszym 
kraju, niektóre ugru-
powania polityczne 
sygnalizowały wolę 
uporządkowania zasad 
działania spółdziel-
czości mieszkaniowej. 
Jak na razie nic z tego 
nie wyszło. Redakcja 
„7 dni” zobowiązała 
się przed uczestnikami 
spotkania, że sprawy 
spółdzielczości miesz-
kaniowej na stałe za-
goszczą na naszych 
łamach.

Kolejnym tematem 
poruszanym podczas 
salonu była sprawa 
braku miejsc parkin-
gowych w centrum 
miasta oraz nierespek-
towania przez kierow-
ców zasad współżycia 
społecznego. Zdaniem 
naszych czytelników, 
kierowcy, nawet jeśli 
mają możliwość za-
parkowania w miej-
scu dozwolonym, ale 
odpłatnym, wybierają 
niejednokrotnie postój 
np. na trawie, byleby 
poza płatną strefą.

Uczestnicy spotka-
nia zwrócili także uwa-
gę, że w niewielkim 
stopniu stosowane są 
represje wobec osób 
niszczących miejską 
zieleń.

Wszystkie sprawy 
zgłoszone podczas Pod-
ziemnego Salonu Pra-
sowego „7 dni” przez 
Naszych Czytelników 
staną się tematami na-
szych publikacji.

Z uwagi na okres 
wakacyjny, redakcja 
„7 dni” do września 
zawiesza spotkania w 
Salonie Prasowym. 

O pierwszym ter-
minie wrześniowym 
powiadomimy na na-
szych łamach. red.

Salon 
prasowy 
„7 dni” 

Redakcja „7 dni”, w imie- emituje każdy z autobusów 

Hermetyczne MPK
Podczas jednego z ostatnich Podziemnych Salonów Prasowych „7 dni”, nasi Czytelnicy zgłosili 
dwa problemy dotyczące częstochowskiego MPK. Pierwszym jest zbyt mała ilość w autobusach 
MPK kasowników na bilety papierowe. Drugim natomiast, nadmierny hałas emitowany przez 
niedawno zakupione autobusy hybrydowe.
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Renomowana firma 
zatrudni  

kierowców kat. C  
w transporcie krajowym. 
Wyjazdy z Kłobucka  

k. Częstochowy. 
Stała linka.  

Codziennie w domu, 
weekendy wolne. 

Tel. 785 054 106.
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 Turniej Policji Konnej już wkrótce
XVI Międzynarodowy 
Turniej Policji Konnej 
– Częstochowa 2016, 
odbędzie się 16 lipca o 
13.00 w Klubie Rekre-
acyjno-Sportowym „Pe-
gaz” przy ulicy Mstow-
skiej 46 w Częstochowie. 
Swój udział w turnieju 
zapowiedziało ponad 40 
zawodników z Polski oraz Czech, Niemiec i Węgier. 
Jeźdźcy z policyjnych formacji konnych walczyć będą 
o tytuł najlepszej drużyny konnej i najlepszego jeźdźca 
turnieju. Celem będzie uzyskanie jak najlepszego czasu 
przejazdu wyznaczonego toru z przeszkodami, bez punk-
tów karnych. Zawodom już od godz.11.00 towarzyszyć 
będą liczne atrakcje, w tym konkursy dla dzieci, dotyczą-
ce bezpieczeństwa w ruchu drogowym, egzamin na kartę 
rowerową, nieodpłatne dmuchańce, karuzele, strzelnica 
sportowa, pokaz sprzętu Centralnej Szkoły Państwowej 
Straży Pożarnej w Częstochowie oraz motocykli Wy-
działu Ruchu Drogowego Komendy Miejskiej Policji w 
Częstochowie, a także pokaz tresury psa służbowego. W 
dzień poprzedzający zawody tj. 15 lipca uczestnicy tur-
nieju o godz. 10.00 przejdą alejami spod Archikatedry 
na Pl. Biegańskiego, gdzie odbędą się Obchody Święta 
Policji.

 Wskocz do wody 10. lipca o 15.00...
...i dołącz do europejskiej akcji. W tym samym dniu o tej 
samej godzinie ludzie z wielu krajów wchodzą do rzek, 
stawów, jezior, mórz i innych akwenów. Wyrażają w ten 
sposób swoje poparcie dla czystych rzek wraz z Klubem 
Gaja. Można zachęcić do akcji współpracowników, ro-
dzinę, przyjaciół czy sąsiadów i zorganizować swój BIG 
JUMP, czyli „wielkie wejście do wody”, manifestując 
swoją aprobatę dla czystych i żyjących rzek, potrzebnych 
ludziom i zwierzętom. Jak zorganizować swoje „wielkie 
wejście do wody”:
1. Dołącz do wydarzenia BIG JUMP na facebook.com/
Klub.Gaja.
2. Wyślij wypełnioną kartę zgłoszenia na adres: zaadop-
tujrzeke@klubgaja.pl
3. Zaproś na wydarzenie rodzinę, przyjaciół, współpra-
cowników lub sąsiadów.
4. 10 lipca (niedziela) o godz. 15.00 wejdziecie wspól-
nie do wody (wystarczy zanurzyć stopy lub dłonie), ko-
niecznie zróbcie pamiątkowe zdjęcie. BIG JUMP można 
zorganizować wszędzie nad rzeką, stawem, jeziorem, 
morzem a nawet nad basenikiem w ogrodzie czy na bal-
konie. 
5. Zdjęcia wraz z krótką relacją z Twojego BIG JUMP`u 
wyślij na adres zaadoptujrzeke@klubgaja.pl. Najciekaw-
sze z nich zostaną opublikowane na stronach oraz funpa-
ge’u Klubu Gaja. Autorzy trzech najciekawszych relacji 
otrzymają nagrody. Wszystkie miejsca BIG JUMP zgło-
szone do Klubu Gaja znajdą się na interaktywnej mapie 
Polski na portalu www.zaadoptujrzeke.pl

 OSP Błeszno najlepsza w województwie
Zawodnicy OSP Częstochowa – Błeszno zajęli czołowe 
miejsca podczas Wojewódzkich Młodzieżowych Zawo-
dów Sportowo-Pożarniczych. W rozegranym w Jastrzę-
biu-Zdroju turnieju wzięło udział 35 młodzieżowych 
drużyn (15 dziewczęcych i 20 chłopięcych). Po roze-
graniu wszystkich konkurencji i przyznaniu punktów re-
prezentanci Częstochowy zajęli pierwsze miejsce wśród 
chłopców (i obronili tytuł sprzed roku) oraz trzecie wśród 
dziewcząt. Rywalizacja młodzieżowa towarzyszyła wo-
jewódzkim zawodom dla dorosłych. Młodzieżowa Dru-
żyna Pożarnicza działa w OSP Błeszno od 2008 roku. W 
jej skład wchodzą osoby w wieku 12 – 16 lat. Od czasu 
założenia drużyna triumfuje w zmaganiach pożarniczych 
na terenie miasta. Ma również spore sukcesy na szczeblu 
wojewódzkim i ogólnopolskim.

 Powstanie Kłobucki Park Gospodarczy
Kilka dni temu zostało podpisane porozumienie w spra-
wie przygotowania i realizacji przedsięwzięcia pod na-
zwą „Kłobucki Park Gospodarczy”. Porozumienie ma na 
celu rozwój ekonomiczny i gospodarczy gminy Kłobuck. 
Współpraca ma pomóc w stworzeniu nowych miejsc 
pracy, przyciągnąć nowych inwestorów oraz zapewnić 
wsparcie młodym podmiotom chcącym dalej się rozwi-
jać. Przedsięwzięcie obejmie park przemysłowy, inku-
bator przedsiębiorczości, park technologiczny i strefę 
wspólną, gdzie znajdą wsparcie przedsiębiorstwa o cha-
rakterze innowacyjnym. Inwestycja będzie realizowana 
w oparciu o najnowsze technologie, z zachowaniem rów-
nowagi między przemysłem a przyrodą.za�h�w�n� �is����� ��y��n��n�

@ Historia wstydu Częstochowy 
i regionu

Tomek: Jeśli już takie stowarzyszenie chce dzia-
łać, to czy jego liderem nie może być ktoś naprawdę 
inteligentny?

Anonim: Osoba Przewodniczącego „gwarantem” 
sukcesu. Skutek działania tych „zgranych wiecznie 
przegranych” będzie taki , że kolejne trzecie wybory 
wygra Matyjaszczyk bo się świetnie podpiął pod tę 
akcję a właściwie ją przejął. /województwa oczywi-
ście nie utworzy/, zresztą inni też. Rekompensatą za 
to jest fajna rozrywka za darmo w „szkle Kontakto-
wym” co raz Giżyński ,ha,ha. Tylko siąść i płakać...

powiatowa Częstochowa: Czegoś nie rozumiem, 
jak było województwo Częstochowskie to paulini i 
diecezja palcem nie kiwnęła w jego obronie, a teraz 
nagle wspierają stowarzyszenie na rzecz utworzenia 
województwa. Czyżby za mało kasy dostawali od 
samorządu, będzie województwo będzie z czego 
doić. Zakłamanie i obłuda pachnie na kilometr.

Anonim: mamo chwalą nas Wy mnie a ja Was

panda: I to by było na tyle. Ten list tego kolesia 
to esencja częstochowskiego lumpiarstwa. 14. lat 
pseudodziałalności czyli nic-nie-robienia towarzy-
stwa wzajemnej „adorancji”, ale jakie samozadowo-
lenie. To rodzaj pasożytnictwa społecznego współ-
tworzącego miejską sitwę. Wszyscy ze wszystkimi 
o niczym.

@ Radny gminy Dąbrowa Zielona 
kłamcą lustracyjnym

panda: Szkoda chłopa z PSL - otrzymał 87 gło-
sów w wyborach na radnego.

@ Victoria nie ma już swojego 
miejsca na ziemi

teng: Może politycy, którzy robili sobie kampa-
nie wyborcze na Victorii powinni pomóc...? - pyta 
RRK. - Nie trzeba było na Victorii z nimi wód-
ki pić, na przykład z radnymi i innymi polityka-
mi. Szkoda słów... odpowiada pan Kazakin. Nie, 
nie szkoda słów, jak się chce być wiarygodnym 
panie Kazakin, trzeba mówić wprost, którzy jacy 
„politycy” częstochowscy robili sobie kampanie 
wyborcze na „Victorii” i pili tam wódkę... trzeba 
ujawniać sitwę częstochowską bezkarnych kolesi 
traktujących majątek miasta czyli majątek wszyst-
kich podatników, jak swój własny folwark. Dla-
czego nikt, kto przyczynił się do strat materialnych 
jeszcze nie siedzi?

trener_czkt@onet.pl: Do strat materialnych nie 
przyczynili się lokalni politycy, a Parzyniowski i 
Nahotko. Jeśli posadzić, to tylko ich. Czemu jeszcze 
nie siedzą, proszę zapytać może już w prokuratu-
rze. Benek powiedział prawdę, może za wyjątkiem 
rozliczenia trenerów, bo w tym temacie to jeszcze 
jest dużo do rozliczenia. Od siebie dodam jeszcze, 
że klub czerpał przychód z banerów reklamowych, a 
przychód ze szkółki tenisowej był przez cały 

@ Eko-Junior – bawiąc uczy 
ekologii

mieszkaniec: Czy Wojewódzki Fundusz Ochrony 
Środowiska, który finansuje edukacje i propaguje 
ochronę przyrody wie ? Że największym niszczycie-
lem przyrody w Częstochowie jest Wydział Ochro-
ny Środowiska i Leśnictwa Urzędu Miasta Często-
chowy ul.Ślaska 11/13  

Dziś testujemy koc z rę-
kawami, który jest pledem 
i bluzą w jednym. Pozwala 
na szczelne okrycie całego 
ciała, np. podczas odpo-
czynku na fotelu lub kana-
pie, bez zbędnego wysuwa-
nia spod koca rąk. Koc jest 
miękki, ciepły i wyjątkowo 
funkcjonalny.
Mocne strony:
– Koc jest wystarczająco duży. 

Po nakryciu się skutecznie 
osłania całe ciało. Standar-
dowe modele zaczynają się 
od 200 cm długości i 140 cm 
szerokości.

– Jest lekki, niezbyt gruby, 
mięciutki i generalnie bardzo 
miły w dotyku oraz przyjem-
ny dla skóry.

– Sekretem sukcesu koca są 
rękawy, luźne szerokie nie-
ograniczające ruchów. Ręka-
wy są dość długie, ale osoba 
niższego wzrostu może je 
wywinąć.

– Dzięki rękawom osoba przy-
kryta kocem może swobod-
nie wykonywać inne czyn-
ności, np. czytać książkę, 
pisać na laptopie, pić kawę, 
obsługiwać pilota od telewi-

zora – nie obawiając się, że 
koc się zsunie.

– Niewątpliwą zaletą produktu 
jest możliwość zapięcia koca 
na plecach przy pomocy nap. 
Osoba ubrana w koc sama 
jest w stanie bez problemu 
go zapiąć.

– Koc można swobodnie prać 
w pralce automatycznej, bez 
obawy, że tkanina się znisz-
czy.

– Produkt jest dostępny w 
różnych kolorach. Niektóre 
z modeli posiadają dużą kie-
szonkę.

Słabe strony:
– brak

Cena:
15-100 zł 
zależnie 
od rozmiaru 
i rodzaju 
tkaniny.

Nasza ocena:
Polecamy 
kupno koca.

Wszechobecna reklama zachęca nas do kupowania coraz to bardziej wy-
myślnych przedmiotów codziennego użytku. Dopiero po wydaniu często 
niemałej kwoty, okazuje się czy urządzenie warte jest swojej ceny i czy 
rzeczywiście się sprawdza. Dwa razy w miesiącu przetestujemy wybrane 
gadżety i przedstawimy ich słabe i mocne strony. Zanim wydasz krocie 
na być może nieużyteczną rzecz, sprawdź u nas opinię o niej.

Koc 
z rękawami

Odziedziczyłeś spadek?
Teraz możesz sprawdzić, co otrzymasz
Z początkiem lipca ruszył 
nowy system pozwalający na 
uzyskanie w jednym miejscu 
informacji o wszystkich kon-
tach i lokatach osób zmar-
łych. To duże ułatwienie nie 
tylko dla ewentualnych przy-
szłych spadkobierców. 

Z systemu skorzystać mogą także 
ci, którzy otrzymali spadek nawet 
kilka lat temu. Jeśli okaże się, że 
zmarły posiadał rachunek, o którym 
nikt wcześniej nie wiedział, osoby 
po nim dziedziczące uzyskają do-
datkowe pieniądze. Dzięki systemo-
wi spadkobiercy będą mogli łatwo 
dowiedzieć się, w których bankach 
czy SKOK-ach zmarły członek ich 
rodziny trzymał oszczędności. Za-
miast odwiedzać placówki każdej 
instytucji oddzielnie, wystarczy, że 
złożą zapytanie w jednym miejscu, 
a otrzymają kompletne zestawie-
nie obejmujące wszystkie banki i 
SKOK-i. Oczywiście taką informa-
cję otrzymają tylko osoby, które są 
prawowitymi spadkobiercami. Aby 
to udowodnić, należy przedstawić 
prawomocne postanowienie sądu, 
które potwierdzi prawo nabycia 
spadku lub akt notarialny poświad-
czający dziedziczenie.

Z usługi mogą skorzystać nie 
tylko osoby, które dopiero staną się 
spadkobiercami, ale również ci, któ-
rzy już wcześniej nimi zostali. War-
to to zrobić na wszelki wypadek, 
aby sprawdzić, czy osoba zmarła 
posiadała rachunki, o których wcze-
śniej nikt nie wiedział. Według 
różnych szacunków na takich kon-
ta może znajdować się od 5 mld zł 

do nawet 25 mld zł. Może się więc 
okazać, że dzięki nowej usłudze 
pieniądze z martwych kont trafią do 
prawowitych właścicieli.

Interesujące jest też to, że dzięki 
temu systemowi można dowiedzieć 
się również o własnych zapomnia-
nych kontach. To również może 
być korzystne, ale z innego powo-
du. Zwykle pamiętamy o rachun-
kach, na których mamy znaczące 
kwoty pieniędzy. Może się jednak 
zdarzyć, że zapomnimy o jakimś 
dodatkowym koncie, za które bank 
nalicza nam opłaty. Zwykle dowia-
dujemy się o nim, gdy pochłoną one 
całą sumę, która znajduje się na ra-
chunku i gdy bank dzwoni do nas 
z informacją, że mamy dług, który 
powstał w wyniku naliczania takich 
opłat. Lepiej więc samemu spraw-
dzić, czy nie jesteśmy posiadaczem 
takiego konta widmo.

Nowe przepisy pozwalają rów-
nież na upowszechnienie innego 
rozwiązania, które bardzo ułatwia 
otrzymanie pieniędzy po osobie 
zmarłej. Banki będą zobowiązane 
do informowania każdego klienta 
zakładającego konto o możliwości 
wydania dyspozycji na wypadek 
śmierci. W takim przypadku bank 
będzie musiał poinformować wska-
zane osoby o możliwości wypłaty 
pieniędzy po śmierci posiadacza 
rachunku. Co więcej, wskazana w 
dyspozycji osoba pieniądze otrzy-
ma bardzo szybko. Nie będzie bo-
wiem musiała czekać na wydanie 
prawomocnego postanowienia sądu 
czy aktu notarialnego poświadcza-
jącego dziedziczenie.  red.
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Wakacje z 

Pomysłem na spędzenie wakacji 
jest wybranie się na przykład 
na piknik. 

Intermarche poleca świeże, 
najlepszej jakości produkty, 
które na ten piknik możemy 
ze sobą zabrać: 

– wędliny wyrabiane i wędzone 
w sklepie, 

– świeże chrupiące pieczywo 
prosto z pieca. 
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Piknik wędkarski dla dzieci 
w Rzerzęczycach

Najważniejszym punktem 
pikniku były zawody węd-
karskie, do których przystą-
piło 56 zawodniczek i za-
wodników. Łowiono: płotki, 
okonie, wzdręgi, karpiki i 
jazie. 

Po dwugodzinnych zma-
ganiach i zważeniu ryb 
przez sędziów wędkarskich: 
Mirosława Kowalika i Paw-
ła Kleca, pomysłodawca 
całej imprezy Sławomir Ko-
walik ogłosił wyniki. 

Wszyscy uczestnicy za-
wodów wędkarskich otrzy-
mali: dyplomy, upominki, 
pamiątkowe długopisy i 
smycze. Najlepsi i ci, którzy 
złowili największe sztuki 
w swoich kategoriach wie-
kowych dodatkowo otrzy-
mali puchary i pamiątkowe 
medale, które wręczyli: Jan 
Miarzyński – członek Zarzą-
du Powiatu Częstochowa, 
Piotr Kurkowski, Sylwester 
Politański – radny gminy 
Kłomnice, Grzegorz Śliwiń-
ski – wiceprezes ZO PZW, 
Andrzej Michalak – czło-
nek Prezydium ZO PZW, 
Sławomir Kowalik – prezes 
Stowarzyszenia „Gruszka”. 

Oprócz łowienia ryb or-
ganizatorzy przygotowali 
szereg atrakcji: była możli-
wość zrobienia sobie zdjęcia 
na koniach Dumny i Blue 
Baker, które pełnią służbę 
w Częstochowskiej Policji 
(Funkcjonariusze: Agniesz-
ka Mordal i Jarosław Wy-
smołek czuwali nad bezpie-
czeństwem całej imprezy), 

„Maluszki” pod okiem 
uczennic z Zespołu Szkół w 
Rzerzęczycach łowiły węd-
ką z ogromnym haczykiem 
zabawki na sucho, można 
było pokonać tor przeszkód 
przygotowany przez Straż 
Pożarną, zabawić się na 
dwóch ogromnych „dmu-
chawcach”. 

Szereg konkursów oraz 
malowanie twarzy przygo-
towała dla najmłodszych 
Teresa Banaszkiewicz. Były 
cukierki, ciasta, napoje, gro-
chówka, kiełbaski z ogniska 
i pieczony dzik (podarunek 
Koła Łowieckiego „Cyran-
ka” z Sosnowca). 

Tak dużej imprezy bez 
pomocy darczyńców organi-
zatorzy nie byli by w stanie 
zorganizować i tu należą się 
w imieniu dzieci ogromne 
podziękowania od Stowarzy-
szenia „Gruszka” z Rzerzę-
czyc i Koła PZW Wykromet. 
A oto oni:  Urząd Gminy 
Kłomnice, Bank Spółdziel-
czy w Kłomnicach, Centrum 
Dystrybucji Jysk Radom-
sko, Komisja Młodzieżowa 
PZW Częstochowa, PHU 
Jolbro, Duon – Region Po-
łudnie, OSP z Rzerzęczyc i 
Skrzydlowa, Koło Gospodyń 
Wiejskich i Zespół Szkół 
w Rzerzęczycach, Masar-
nia „Cegielnia”, Koło PZŁ 
„Cyranka” z Sosnowca oraz 
panowie: Jerzy Bekus, Igor 
Bronne, Tomasz Drab, Ja-
nusz Krysiak, Michał Łeb-
kowski, Tomasz Matyjasz-
czyk i Zenon Nowak. 

Specjalne podziękowania 
dla: Teresy Banaszkiewicz, 
Bożeny Michalak, Elżbiety 
Zborowskiej i Marty Klec 
oraz dla Tygodnika Re-
gionalnego „7 dni”, który 
zawsze pamięta o naszych 
imprezach.

Wyniki zawodów 
wędkarskich:
Grupa młodsza
Krystian Kamiński – 2.000 

pkt.
Natan Górecki – 1.180 pkt.
Aleksandra Pindych – 670 

pkt. (największa ryba 28 
cm)

Bartosz Wasilenko – 510 
pkt.

Jakub Barwaniec – 450 pkt.
Andżelika Zebisz – 430 pkt.

Grupa starsza
Mikołaj Kotynia – 5.370 

pkt.
Jakub Złotorowicz – 3.450 

pkt.

Dominika Poedsiedlik – 
1.400 pkt. (największa 
ryba 25 cm)

Julia Leciak – 1.310 pkt.
Natalia Ślęzak – 1.230 pkt.
Wiktoria Politańska – 

1.070 pkt.

Tekst i zdjęcia: 
Robert Amborski

Jak co roku w czerwcu w „Dolinie 
dwóch stawów” w Rzerzęczycach, 
Stowarzyszenie „Gruszka” 
z Rzerzęczyc, Koło PZW Wykromet, 
OSP z Rzerzęczyc i Skrzydlowa, 
Koło Gospodyń Wiejskich i Zespół 
Szkół w Rzerzęczycach zorganizo-
wało „Piknik wędkarski dla dzieci. 
Honorowy patronat objął Piotr 
Juszczyk wójt gminy Kłomnice, 
a tradycyjnie pieczę medialną 
nad całością sprawował Tygodnik 
Regionalny „7 dni”. 

Puchar Europy w rękach 
częstochowian

Ogromny sukces odno-
towali zawodnicy Często-
chowskiej Akademii Ta-
ekwon-do AJD na Pucharze 
Europy w rumuńskiej miej-
scowości Cluj-Napoca. 

Agata Smoląg w rywa-
lizacji seniorek pasów ko-
lorowych zwyciężyła w 
układach pokonując zawod-
niczki w Francji, Bułgarii i 
Polski. W walkach do 56 kg 
bez trudu pokonała w finale 
zawodniczkę Megyesi Leia 
z Paryża. Jej brat Maciej 
Smoląg w walkach do 68 
kg juniorów po wygranych 
trudnych pojedynkach z za-
wodnikami z Rosji, Ukrainy 
i Gruzji udowodnił, że jest 
najlepszym zawodnikiem 
Pucharu Europy. Tomasz 
Góra wrócił z niesmakiem 
w związku z jego dyskwa-
lifikacją. W pojedynku fi-
nałowym walk do 57 kg w 
pierwszej minucie znokau-
tował swojego rywala Tsan-
kov Hristiyana z Bułgarii. 
Bułgar niezwykle ambitnie 
i bez respektu zaatakował 
naszego zawodnika (aktual-
nego brązowego medalistę 
Mistrzostw Europy). Pró-
bując narzucić mu swój styl 
walki, nie wziął pod uwa-
gę jego szybkości reakcji i 
siły uderzenia. W turnieju 
wzięło udział  około 350 za-
wodników z 40 klubów z 15 
państw.

Piłkarze Skry trenują 
do nowego sezonu

Skra Częstochowa roz-
poczęła przygotowania do 
nowego sezonu w zreor-
ganizowanej III lidze. Na 
pierwszych zajęciach tre-
ner, Jakub Dziółka mógł 
przyjrzeć się kilku testowa-
nym zawodnikom. 

Już na początku miesięcz-
nego okresu przygotowaw-
czego aura nie okazała się 
łaskawa dla częstochowian. 
Pierwszy trening odbył się 
w strugach deszczu. Na 
pierwszych zajęciach poja-
wiło się kilku testowanych 
zawodników, którzy w naj-
bliższym czasie przekony-
wać będą sztab szkoleniowy 
Skry do swoich umiejętno-
ści. Podczas czwartkowych 
zajęć zabrakło jeszcze kilku 
zawodników z zeszłego se-
zonu, m.in. Piotra Noconia, 
Piotra Andrzejewskiego, 
Sławomira Ogłazy, czy Ad-
riana Błaszkiewicza, którzy 
treningi z zespołem wzno-
wią w najbliższych dniach. 
Trener Dziółka ma nadzie-
ję, że uda się utrzymać trzon 
drużyny z zeszłego sezonu, 
która z powodzeniem wal-
czyła o zachowanie ligo-
wego bytu. - Bardzo na to 
liczymy, ale oczywiście bę-

dziemy testować grupę no-
wych zawodników. Część 
z piłkarzy, o których zabie-
galiśmy, szuka zatrudnie-
nia w wyższych ligach, ale 
taka jest specyfika początku 
okresu przygotowawczego. 

W tym tygodniu będzie-
my przyglądać się kolej-
nym graczom – mówi tre-
ner. Wkrótce Skrę czekają 
cztery mecze kontrolne z: 
Rozwój Katowice (9 lip-
ca), Victoria Częstochowa, 
Warta Działoszyn oraz RKS 
Grodziec. Pierwszy mecz w 
rozgrywkach nowej trzeciej 
ligi, częstochowianie roze-
grają 30 lipca.

 Viking Nordic Team 
Częstochowa z workiem 
medali

Viking Nordic Team Czę-
stochowa wywalczył osiem 
miejsc medalowych w trze-
cim etapie Pucharu Polski 
Nordic Walking, który od-
był się w Polanicy Zdrój. 

Piętnastoosobowy skład 
częstochowskiej drużyny 
walczył na trzech dystan-
sach z ponad czterystoma 
rywalami z całej Polski. 

Na półmetku zmagań nasi 
zawodnicy zajmują czołowe 
lokaty w wielu kategoriach 
wiekowych klasyfikacji ge-
neralnej Pucharu Polski:
* Półmaraton - Jarosław 

Pietrzyk - 2m kat. M30 i 
10m open

* 10km - Daniel Wojtasiń-
ski - 3m kat. M30 i 6m 
open

* 5km - Karol Stiller - 1m 
kat. M30 i 4m open

Rowerowy maraton 
w Żarkach

Bike Atelier MTB Mara-
ton zagości w Gminie Żarki 
17 lipca. Start i meta wy-
ścigów zlokalizowane będą 
nieopodal sanktuarium Le-
śniowskiego w Żarkach. 

Miłośnicy dwóch kółek, 
szybkiej jazdy i bezdroży 
wybrali Żarki jako miejsce 
startu i mety, ale trasa bie-
gnie także malowniczymi 
odcinkami przez sąsiednie 
Gminy Janów i Niegowa. 

Maraton to cykl 6 im-
prez odbywających się w 
południowej Polsce gro-
madzących fanów jazdy po 
terenie. W tym roku odbyły 
się już trzy edycje imprezy 
(Dąbrowa Górnicza, Tychy, 
Rybnik), po maratonie w 
Żarkach/Niegowej/Janowie 
zawodnicy będą mieli szan-
sę poznać jeszcze okolice 
Psar (21 sierpnia) i Gliwic 
(18 września). 

Strona zawodów: http://
bikeateliermaraton.pl/ Re-
jestracja pod adresem: 
http://bikeateliermaraton.pl/
sezon-2016/mtb-maraton-
-2016-rejestracja

 red.
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Szkot wysłał żonę na wakacje na Karaiby. Po tygodniu 
otrzymuje depeszę z hotelu: „Pańska żona się utopiła 
STOP. Jej zwłoki oklejone krewetkami wyłowiła straż 
przybrzeżna STOP. Co robić? STOP”.

Szkot idzie na pocztę i nadaje telegram: „Krewetki 
sprzedać STOP. Pieniądze przelać na moje konto STOP. 
Przynętę zarzucić ponownie STOP”.

HUMOR 
NA DOBRY TYDZIEŃ

Wieść o wynikach referen-
dum w Anglii znajomy skwito-
wał słowami niemożliwymi do 
wypowiedzenia przez Niemców: 
„i dobrze, nie będą nam szczali 
na Wieszcza”. Prawdopodobnie 
chodziło mu o pomnik A. Mickie-
wicza w Krakowie i obsceniczne 
obyczaje brytyjskich „turystów”.

Ta niechęć do „szczających 
na Wieszcza”, pokrywa się z 
uczuciami niektórych Brytów do 
„brudnych Polaczków wyłudza-
jących zasiłki”. Jak się ma pe-
wien gotowy obraz w głowie, to 
każdy szczegół uogólnia się ,by 
potwierdzał stereotyp. Za Ango-
lami się specjalnie nad Wisłą nie 
przepada, więc zrozumiała zło-
śliwa radość z Brexitu, a jeszcze 
większa, gdy drużynę Rooneya 
skopali drwale z Islandii. 

Każdy naród ma swoje sym-
patie i antypatie, trudno wytłuma-
czalne faktami historycznymi. W 
XIX w. Polaków wyróżniała sza-
leńcza i ślepa miłość do Francji. 
Należeliśmy i należymy do tej, 
zdecydowanej mniejszości naro-
dów europejskich, która uznała 
Napoleona I za Boga, a nie za 

szalonego zbrodniarza. Wielbili-
śmy nawet jego pociotka Napole-
ona III, słusznie przez większość 
innych europejczyków uznawa-
nego za operetkowego durnia. W 
XX w., do tej starej miłości do-
daliśmy równie szaleńczą i ślepą 
miłość do USA. W klasyfikacji 
antypatii, przy niezagrożenie wy-
sokiej pozycji Niemców i Rosjan, 
wysoko lokują się Angole. Ich hi-
storyczną nazwę Ojczyzny – Al-
bion – opatrzono nawet słowem 
rezerwowanych w katolicyzmie 
dla Żydów: perfidny.

Gdy po kielichu dyskusja 
schodzi na historię, „perfidny 
Albion” okazuje się winowajcą i 
sprawcą Jałty, oprawcą rzucają-
cym Dziewicę Polonię pod nogi 
Ruskiemu Gwałcicielowi.

Nie jest to całkowicie zgodne 
z prawdą. To Wlk. Brytania przy-
stąpiła do wojny w imię obrony 
Polski (a nie odwrotnie), a po 
klęsce Francji mając możliwość 
zawarcia korzystnego pokoju, 

zdecydowała walczyć dalej wie-
dząc, że tryumf Hitlera oznacza 
biologiczną zagładę środkowo-
eurpejskich narodów.

Jeśli zaś chodzi o Jałtę, skala 
ustępstw wobec Stalina była au-
torską zasługą prezydenta USA 
Roosewelta. I temu, z naszego 
punktu widzenia najgorszemu, 
prezydentowi Stanów Zjedno-
czonych, fundujemy patronat 
ulic i placów. Podobnie gloryfi-
kujemy gen. de Gaulle, mimo, że 
ten wielki wzrostem Francuz  nie 
widział nic zdrożnego w trwa-
łym oddaniu Polski Związkowi 
Sowieckiemu.

Myśl, by nazwać jakąś uliczkę 
imieniem Churchilla, traktowana 
byłaby jako prowokacyjna here-
zja. Absolutnie też niemożliwym 
byłoby uczcić w przestrzeni Pol-
ski Konrada Adenauera, choć 
jego zasługą, przez zbudowanie 
na gruzach nihilistycznego nazi-
zmu przyzwoitej chrześcijańskiej 
demokracji, było zniesienie wid-

ma zagrożenia istnienia naszego 
kraju inwazją z Zachodu.

Z gustami się nie dyskutuje, 
tym bardziej z gustami narodo-
wymi. Złośliwa radość z Brexitu 
gaśnie, gdy sobie uświadomi-
my, że Angole/Brytowie dali się 
przekonać taką samą argumenta-
cją, w którą nasz ogół też wierzy. 
Różnica polega tylko na tym, że 
Angole uwierzyli płacenie ze 
swojej kieszeni 350 mln euro ty-
godniowo na unijną biurokrację. 
Polak nie wie ile płaci, ale jest 
przekonany, że od tej biurokracji 
dostaje niezasłużenie za mało. 
Honor nie pozwala mu się sprze-
dać tak tanio.

Gdyby więc w 2020 r okazało 
się, że Polska osiągnęła rozwojo-
wy sukces, i stała by się unijnym 
płatnikiem netto, to wtedy ogło-
silibyśmy Polexit ze wzgardą 
odrzucając tą całą „zlaicyzowaną 
i zbiurokratyzowaną” UE. Polak 
Brytol dwa bratanki do ulicznej 
przepychanki...  Jarosław Kapsa

Brr, bre, 
bry...tolSzkot wysłał żonę na wakacje na Karaiby. Po tygodniu 
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„PIEPRZYK”
ZE SKARBCA 

SZTUKI

Frédéric Soulacroix (1858-1933): 
„Wiosna”
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Kalendarz imienin 
od 7 do 13 lipca

07.VII – Benedykta, Cyryla
08.VII – Edgara, Elżbiety
09.VII – Weroniki, Zenona
10.VII – Filipa, Amelii
11.VII – Pelagii, Olgi
12.VII – Brunona, Bonifacego
13.VII – Ernesta, Małgorzaty
Cyryl to imię męskie pochodzenia grec-
kiego. Wywodzi się od słowa kyrios (pan, 
władca) i oznacza: pański, należący do 
Pana. Cyryl nienawidzi chaosu, przy ja-
sno wytyczonych celach i w warunkach 
sprzyjających koncentracji pracuje bardzo 
wydajnie. Zachowuje zimną krew w kon-
fl iktowych sytuacjach. Popularne zdrob-
nienia: Cyranek, Cyreczek, Cyrylek, Cyrylo, 
Cyrysiek, Cyryś. Znani imiennicy: Cyryl 
Ratajski – polityk, wielokrotny prezydent 
Poznania, Cyryl Danielewski – dramaturg, 
aktor i librecista operetkowy.
Olga to imię starorosyjskie, przekształco-
ne ze skandynawskiego imienia Helga, od 
słowa helge (szczęśliwy, pomyślny, zdro-
wy). Olga to kobieta mądra, która twardo 
i pewnie stąpa po ziemi. Jest odpowie-
dzialna, zorganizowana i kreatywna. Jest 
niezwykle pamiętliwa. Nie posiada wielu 
przyjaciół, a w okazywaniu sympatii po-
zostaje raczej oszczędna. Zdrobnienia: 
Ola, Olunia, Olgunia. Znane imienniczki: 
Olga Boznańska – malarka, Olga Lipińska 
– reżyser, Olga Bołądź – aktorka.

Wedle gustu pokoloruj obrazek i w chmurce dopisz komentarz.  
Jeśli chcesz, wyślij do nas. Rysunek z najlepszym tekstem opublikujemy.

 Wprost nie do wiary, 
przez tą całą unię 
    to co krok jakieś 
        czary-mary
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